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Државни врх убеђује јавност да све “пршти од енергије” у УН, где српске дипломате и
председник покушавају да спрече усвајање Резолуције о Сребреници, али ефекти су за
сада искључиво негативни. Председник Александар Вучић и његово најближе
окружење, нажалост, претходних дана више су скренули пажњу својим гафовима и
нерезонским потезима, а најављену победу над светом преокренули су у озбиљан
дебакл и дипломатски неуспех.

  

  

Последњих дана председник државе чешће је у Њујорку него у Београду, где учествује у
лобирању да се стави ад акта предлог Резолуције о Сребреници. Док провладини
медији објављују велике успехе и дипломатске победе које председник постиже са
својим тимом, реалност је нажалост далеко од ружичасте.

  

Ништа се није променило ни за јоту у односу на раније ставове међународних партнера
око резолуције, али се српски дипломатски тим прилично брукао у претходним данима.
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Најпре је председник Србије покушао да изманипулише председавајућу на седници
Савета безбедности УН о Косову Ванесу Фрејзер и да тражи додатних три минута за
дебату, што је она оштро одбила и поручила председнику да је све договорено
претходним дневним редом.

  

Након што је председник Србије још једном рекао „није договорено“, Фрејзер је
реаговала ударајући шаком о сто. Рекла је да је то договорено с њеном заменицом и да
не дозвољава да она буде представљена као лажов.

  

Док се овај дипломатски гаф још увек није ни “охладио”, председник је направио други.
На маргинама седнице Савета безбедности УН рекао да је Србија упала у замку коју су
јој поставили САД, Швајцарска и Словенија.

  

„Кад је каснила седница Савета безбедности, питао сам се о чему се ради, али онда смо
схватили да су се то договорили с Американцима, Словенцима и Швајцарцима. Не зна се
ко је одвратнији, Словенци или неко други“, рекао је Вучић.

  

Због такве етикете према званичној Љубљани, председник се након реакције Словеније
јавно извинио и рекао да се то односи на политичаре, а не народ, али је свакако већ
направљена довољна штета.

  

Тим у коме нема ни министра спољних послова, нити већих стручњака од бившег
амбасадора у САД Марка Ђурића тако се нашао на ветрометиним, а о по свему судећи у
кофере за повратак из Њујорка ће спаковати више неуспеха него успеха.

  

Некадашњи дипломата и бивши амбасадор Србије у Белорусији Срећко Ђукић оцењује
да је одлазак Вучића у Њујорк дефинитивно произвео више штете него користи, а да
никаквог резултата није било.

  

“Он је скретао пажњу света на своје потезе, али пре свега својим неконвенционалним
дипломатским потезима, уместо новим чињеницама и аргументима. Напротив, факте је
окретао против света, говорио да је Резолуција о Сребреници осуђује Србију, да је
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проглашава за геноцидну, што није тачно. У крајњем резултату, измакао се из Србије,
отишао у Њујорк и отуда је водио своју редовну напредњачку кампању која је тренутно
концентрисана на београдске изборе”, оштро оцењује Ђукић за Нова.рс.

  

  

Коментаришући изјаве председника у којима је критиковао Словенију због свог става о
резолуцији, Ђукић одговара да је то био велики скандал, а да је председник водио
разговоре са људима који су нижи по рангу од њега што тумачи као неприхватљиво.

  

“У историји дипломатије се није забележило да шеф државе иде у седиште УН и
разговара са сталним представницима земаља чланица које су тамо представљене на
нивоу амбасадора. Њима треба да одговарају исти нивои представљања, дакле
амбасадори. Због тога се и поставља питање чему онда наша мисија у УН, са
комплетним стафом. Шта је њихов задатак, шта су радил ако мора да долази шеф
државе и разговара са њима”, појашњава Ђукић за Нова.рс.

  
Loading...   Twitter embed code generator   

 3 / 5

https://twitter.com/Charligula/status/1782468414465851664?ref_src=twsrc%5Etfw%7Ctwcamp%5Etweetembed%7Ctwterm%5E1782468414465851664%7Ctwgr%5Ed4ba7ad182605e358f98576f86c310ee17401104%7Ctwcon%5Es1_&amp;ref_url=https%3A%2F%2Fnova.rs%2Fvesti%2Fpolitika%2Fsamar-za-samarom-sramota-za-sramotom-vucicev-debakl-u-njujorku-ogolio-svu-nesposobnost-naprednjacke-diplomatije%2F
https://twitembed.com/


Нова.рс: Вучићев дебакл у Њујорку оголио сву неспособност напредњачке дипломатије
четвртак, 25 април 2024 23:34

.twit2{height:221px;width:211px;} #fav
img{max-height:none!important;max-width:none!important;background:none!important} #twit
twit{max-height:none!important;max-width:none!important;background:none!important}

  

Наш саговорник сумира да је због свега наведеног тешко очекивати било какве
резултате од овакве дипломатске мисије шефа државе јер је она искакала од устављене
дипломатске праксе.

  

“Дипломатија се користи на адекватан начин. За сваки шраф постоји одговарајућа
алатка, али пошто ми и и немамо спољну политику и дипломатију, онда се шеф државе
увек нађе да буде главни дипломата и преговарач,а ово је резултат”, закључује Ђукић.

  

Дипломатски скандал „уприличила“ и Сузана Васиљевић

  

Након што је председавајућа Савета безбедности УН опоменула председника
Александра Вучић, упозорење је добила и његова саветница Сузана Васиљевић.
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  Сузана Васиљевић упозорена да не снима телефоном на Савету безбедности УН-а  Васиљевић је добила опомену од, како се претпоставља, људи из протокола, збогснимања телефоном.  Како се види на снимку које су забележиле камере из сале у којој је била одржанаредовна седница о Косову Савета Безбедности Уједињених нација, саветницапредседника Србије Сузана Васиљевић опоменута је због снимања излагањаАлександра Вучића мобилним телефоном.  (Нова.рс)  
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